



## Referat af bestyrelsesmøde d. 25.10.2024 Kl. 14 på Jungshoved skole

Deltagere	Tilstede	Afbud	Møderolle
Sanne Wittrup	X		
Jørgen Svendsen	X		Forplejning
Torben Svane		x	
Allan Capion		x	
Henning Delf Nissen	X		Mødeleder
Valborg Schubert	X		
Steen Hansen	X		Referent
Lise Jacobsen, repræsentant for skolen	X		

Møderollerne rykker en række ned for hvert møde, så referenten er mødeleder næste gang.

Forkortelser, der er anvendt:

LF er lokalforum

VK er Vordingborg Kommune

GF er General Forsamling

Det godkendte referat offentliggøres på Jungshoved.net og Jungshoveds opslagstavler.

Referatet sendes desuden pr mail til Vordingborg Kommune.

#	Dagsordenpunkter	Baggrund/referat	Oplæg
1	<b>Budgetopfølgning</b>	Status og udestående/forventede udgifter. Fundraising	Økonomien ser fornuftig ud. Der er stadig lidt tilbage på LF-kontoen. Jørgen arbejder videre med en måde til et simpelt overblik.
2	<b>Forberedelse til borgmestermøde</b>	Borgerbudget?	Jørgen deltager i mødet. Som fokuspunkter blev valgt Borgerbudgetter, Tryk trafik, Energifælleskaber og NaboGo.
3	<b>Økonomiredegørelse: "Sjov sommer" "Frivillige byder velkommen på Jungshoved"</b>		Lise gennemgik økonomien: Regnskabet for Sjov Sommer er på vej. Der er økonomi til både Græskar – og julearrangementer Regnskabet for velkomst til Jungshoved er godkendt.
4	<b>Fællesmøde m. Kultur- og Fritidsudvalg</b>		Vi har desværre ikke mulighed for at deltage i år.
5	<b>Lokalpoliti møde 10/10</b>	Evaluering	Henning fortalte om arrangementet som fik meget positive tilbagemeldinger. I alt ca 15 deltager og lokalpolitiet vil meget gerne komme til andre arrangementer
6	<b>Referatskabelon udvidelse</b>	Kalender udvides med en tovholderkolonne	Vedttaget – se senere i referatet



	Orienteringspunkter	Orientering fra udvalgene	
7	<b>Netværksmøde Lokalfora</b>	Foreløbig dagsorden: Kommunens håndtering af nærdemokratiet Evaluering af Folkemødet Energiparker Resource Forvaltning og Forsyning	Sanne, Jørgen og Steen deltager i netværksmødet på Vestmøn. Der er udarbejdet et notat til en mere principiel vurdering af vedvarende energi, som lokalfora kan anvende. Enighed om at vi fokuserer på mulighederne på Jungshoved. Steen svarer Vestmøn pr. mail.
8	<b>Dialogmøde 19/11 om Biosfære</b>	Program Annoncering Praktiske opgaver	Programmet er på plads og Sanne hjælper med en pressemeddelelse. Der er styr på de praktiske opgaver Der er max. 1000,- til mødeafholdelse.
9	<b>Orientering om ny situation på skolen</b>		Efter at den mangeårige vicevært på skolen er gået bort har der været møde blandt de frivillige kræfter på skolen. Lise fortalte at der var meget stor velvillighed og alle opgaver er fordelt – stor ros for det. Der er tilkøbt professionel rengøring indtil videre.
10	<b>Status Mastesejl</b>	Noget nyt fra VK?	Der er ikke nogen klar tilbagemelding fra kommunen om eventuel erstatning. Vi drøftede forskellige løsninger og besluttede at drøfte punktet grundigt og forberedt på næste møde. Til punktet indkaldes et par vidende praktikere ud i tage – Mikkel Winther og Bent Pedersen.
11	<b>Frøen</b>	Status på drift Orientering ny Frø	Jørgen fortalte at det går godt for frøen. Der er ikke nyt om den haletudse, som vi venter på skal gå på land i 2025.
12	<b>Nabogo</b>	Lokale erfaringer Brug i lokalområdet?	Ikke mange erfaringer – mest lokale aftaler om fællestransport.
13	<b>Hjemmesiden</b>	Nyt?	Der er muligheder for at trimme hjemmesiden med lidt flere menuer – tages op på næste redaktionsmøde
14	<b>Naturudvalg</b>		Fin dag med slåning på skråningen – god opbakning. Kommunen har afsat tid til at klipperen med opsamling kommer til Jungshoved – vi glæder os. Som udløber at den store opbakning til kirkeprojektet er der mulighed for tilskud til noget grej. Driftsgruppen ser på sagen.
14	<b>Miljøudvalg</b>		Arbejder pt. med dialogmøde
15	<b>Turudvalg</b>		Ture er planlagt for den kommende periode



16	<b>Turisme og bosætning</b>	Velkomstmøde	God tilslutning og meget fint møde med god stemning.
17	<b>Jungshoveds børn</b>		Der er fundet midler til et græskararrangement i Stavreby Havn.
18	<b>Næste møde</b>		Er aftalt. På næste møde aftale møderække for 1. halvår 2025.
19	<b>Evt</b>		Transformatortårnene – vi skal arbejde konkret med en løsning. Sættes på dagsordenen til næste møde – kom gerne med gode ideer. Ja tak til tilbud om beredskabskursus for alle fra Beredskabsforbundet.

### Til Kalenderen

Hvad	Hvornår	Tovholder
Dialogmøde: Biosfæremøde	19.11 kl. 19 - 21	Steen
Bestyrelsesmøde – erstatning for ødelagt mastesejl	6.12 kl.14-15	Steen
Bestyrelsesmøde – øvrige punkter	6.12 kl.15-16.30	Steen
Juletræsarrangement	7.12 kl.15-17	Lise
	2025	
Bestyrelsesmøde		
Bestyrelsesmøde		
Bestyrelsesmiddag	6. februar kl. 17	
Generalforsamling	20. marts	
Affaldsindsamling	6. april	
Åbent hus	12. april	

Næste møde	Mødeleder næste møde	Forplejning næste møde	Referent næste møde
6.dec.	Steen	Valborg	Sanne